
Varkenssector is klaar voor acties 

’Als het water je aan de lippen staat, kún je niet meer praten’ 

Op 15 september is het Prinsjesdag en worden de plannen van het kabinet voor 

2016 gepresenteerd. De Nederlandse economie zal dit jaar met 2% en in 2016 

met 2,4% groeien. Bovendien neemt de werkeloosheid af en daalt het 

overheidstekort tot 1,5%. Daarnaast komt Rutte 2 met een lastenverlichting van 

ongeveer 5 miljard euro. Het kabinet zal deze mooie cijfers toeschrijven aan het 

beleid. Deze vlieger gaat echter niet altijd op.  

De landbouw is een sector waar het kabinet altijd op heeft kunnen rekenen tijdens de crisis. Het 

afgelopen jaar is de exportwaarde van agrarische producten uit Nederland gestegen naar € 80,7 

miljard. In de top 5 van exportproducten neemt de export van (varkens)vlees een tweede plaats in met 

€ 8 miljard euro. De staatssecretaris van Economische Zaken heeft de sector een pluim gegeven voor 

deze prestatie. 

Terwijl in het Nederland beter gaat met de economie, bevindt de varkenshouderijsector zich in een 

economische malaise. Omdat de margeverdeling in de keten al jaren ongelijk is en de kosten eenzijdig 

op de boer afgewenteld worden, is de financiële situatie voor de varkenshouder dit jaar sterk 

verslechterd. Dit komt door het wegvallen van de zeer belangrijke afzetmarkt in Rusland en de 

aanzienlijke extra kosten op het gebied van milieu- en dierenwelzijnswetgeving die Nederlandse 

varkenshouders ondervinden. 

Aanstaande woensdag vindt een overleg plaats tussen staatssecretaris Dijksma en de sector om de 

crisissituatie te bespreken. De staatssecretaris heeft laten weten dat het gesprek onder andere gericht 

zal zijn op de mogelijkheden die er zijn om in Europees verband maatregelen te treffen. Die inzet 

vinden wij te beperkt. De staatssecretaris kan ook in nationaal verband lastenverlichting bieden aan 

de sector zodat er een gelijk speelveld ontstaat binnen Europa. 

De varkenshouderijsector heeft altijd haar verantwoordelijkheid genomen ten opzichte van de 

overheid. De sector heeft altijd haar eigen broek opgehouden. In vergelijking met andere sectoren 

hebben varkenshouders nooit subsidie gekregen vanuit Brussel. Varkenshouders waren ondanks 

bovenwettelijke maatregelen op het gebied van milieu en dierenwelzijn in staat om concurrerend en 

competitief te zijn.  

Het kabinet heeft altijd kunnen rekenen op steun van de varkenshouders. Ook in moeilijke tijden van 

crisis. Nu heeft de sector de hulp nodig van het kabinet. Niet in de vorm van (Europese) subsidie. 

Maar in de vorm van lastenverlichting zoals het kabinet wil presenteren tijdens prinsjesdag.  

Dat betekent concreet (een deel van) de extra regels in NL terug te draaien of tijdelijk op te schorten. 

Die extra regels leiden in vergelijking met andere concurrerende varkenslanden in de EU tot een extra 

kostenpost van 12 cent per kilo geslacht gewicht varkensvlees. Dat is 10 euro per varken. Dat is vele 

malen meer dan het arbeidsinkomen van de varkenshouder op dit moment bedraagt. De maatregelen 

hoeven het kabinet niets te kosten in tegenstelling tot bijvoorbeeld de  Franse overheid en 

varkenshouders krijgen de ruimte om te doen waar ze goed zijn: ondernemen.   

De varkenshouders hebben zich tot nu toe netjes opgesteld. Er zijn nog geen acties geweest zoals in 

Frankrijk, België, Verenigd Koninkrijk en Duitsland. Ze geloven namelijk in de diplomatieke weg.  Maar 

als het water je aan de lippen staat, kún je niet meer praten. Letterlijk en figuurlijk. Als het kabinet niet 

overgaat tot (nationale) lastenverlichting voor de varkenshouders in Nederland, zijn wij bezorgd dat 

het gedaan zal zijn met deze vorm van overleggen en dat wordt overgegaan tot actie. 
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